
protokół nr lll
z sesji Rady Gminy Bralin

odbytejw dniu 30 grudnia 2014 roku

Obrady sesji odbywały się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin 30 grudnia 201"4 r. od godz.
1,ż.OO do godz, 14.00,

Porzadek obrad lll sesii Radv Gminv Bralin:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3, Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Bralin.
4. Sprawozdanie wójta z dziatalności w okresie międzysesyjnym,
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady

Gminy Bralin.
a) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Przestrzegania

Prawa i Porządku Publicznego.
b) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rozwoju

Gospodarczego i Budzetu.
c) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Oświaty,

Kultury, Zdrowia, Sportu.
d) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rolnictwa,

Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.
6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej,
B. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr L/26B/2014 Rady Gminy Bralin z dnia

11 sierpnia 201,4 r. w sprawie zaciągnięcia pozyczki na wyprzedzające finansowanie
działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej,

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bralin na lata 2014-2022.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budzetowe j na 201,4 rok,
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wojta Gminy Bralin.
12. Odpowiedź na wniosekz dnia 15 grudnia 2014r, radnego gminy Bralin pana Romana

Lemanika.
]_3. Wolne głosy i informacje.
1,4. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad

Kazimiera Kupczak otwarła lll sesję Rady Gminy Bralin ipowitała wszystkich przybyłych na
obrady, a w szczególności: wójta gminy Roman Wojtysiaka, zastępcę wójta Roberta
Kieruzala, sekretarza Zbigniewa Łatkę, radnych powiatowych Stanisława Balińskiego i Zenona
Kasprzaka, radnych Rady Gminy Bralin, media, sołtysów, dyrektorów jednostek



organiZacyjnych, kierowników referatów i pracowników urzędu na samodzielnych
stanowiskach, m ieszka ńców.
Przewodnicząca stwierdziła prawomocność obrad. W obradach uczestniczyło 15 radnych
(radny Leszek Głąb dotarł na sesję z ]-0-minutowym opóźnieniem), co pozwala zgodnie z
przepisami prawa obradować i podejmować uchwaty.

Ad. 2 Uchwalenie porządku obrad

Odczytany przez przewodniczącą porządek obrad został przez radnych przyjęty jednogłośnie.
Przebieg głosowania: ,,za" - 15 radnych , ,,pfz?ciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Bralin

Do dnia sesji nie wpłynęły do protokołu zadne uwagi i poprawki, wobec czego
przewod n icząca stwierdziła przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Ad. 4 Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym

Kazimiera Kupczak oddała głos wójtowi gmin y Romanowi Wojtysiakowi, który przedstawił
zebranym sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas l i ll sesji Rady Gminy Bralin.

sprawozdanie z realizacii uchwał podietvch podczas pierwszei idruąiei sesii Radv Gminv Bralin

1. Uchwała Nr l/1/2O1,4 Rady Gminy Bralin z dnia 8 grudnia 2014 r, w sprawie wyboru
P rzewod n i czqce g o Rady G m i ny B ra l i n.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wietkopolskiego lJrzędu
Wojewodzkiego w Poznaniu oraz do Komisarza Wyborczego w Kaliszu.

2. Uchwała Nr l/2/201a Rady Gminy Bralin z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie wyboru
wiceprzewodniczqcych Rady Gminy Bralin.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wietkopolskiego lJrzędu
Wojewodzkiego w Poznaniu.

3. Uchwoła Nr ll/3/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 15 grudnia 2014 r. w sprawie: zmiany
uchwały budżetowej na 2014 rok.

Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu i do Wydziału Kontroli
prawnego i Nadzoru wielkopolskiego tJrzędu wojewodzkiego w poznaniu.

4. Uchwała Nr ll/4/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 15 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia
Zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zogospodarowonia przestrzennego Gminy Bralin,
dlo obszaru dz. ew. nr 52/3 i 52/4 położonych w miejscowości Gola.



Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu oraz przekazano Wojewodzie Wielkopolskiemu wraz z
dokumentacjq planistycznq w celu oceny prawidłowości przeprowadzonej procedury.

5, Uchwała Nr Il/5/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 15 grudnia 2014 r. w sprawie przyjęcie
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok,

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego l_)rzędu

Wojewódzkie go w Pozn a ni u.

6, Uchwała Nr ll/6/2074 Rady Gminy Bralin z dnia 15 grudnia 2014 r. w sprawie przyjęcia
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemow Alkoholowych na 2015 rok.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Woj ewodzkieg o w Pozna n i u.

Spotkania i konsultacie od dnia 1 qrudnia 2014 do 29 arudnia 2014

01.12.2014 - godz. 10.00 spotkanie ze Starostq Kępińskim w celu omowienia spraw bieżqcych
dotyczqcych Gminy Bralin, m.in. podjęcie działań w celu obniżenia stawek opłat za wbudowanie w pas
drogi powiatowej urzqdzeń infrastruktury liniowej technicznej, ktore w poprzedniej kadencji Rady
Powiatu wzrosły o 400%, od godz. 72.00 przyjmowanie interesontów
02.12.2074 - godz. 9.00 wizyta w jednostkach organizacyjnych, w placowkach oświatowych
03.12.2074 - godz. 76.30 uczestniczenie w Radzie Pedagogicznej w Przedszkolu ,,Kwiaty Polskie"
04.12.2074 - godz. 70.00 wizyta razem z sekretarzem gminy u kierownika Wojewodzkiego
lnspektorotu Ochrony Środowiska w Kaliszu. Ostatecznym wynikiem rozmów było wydanie decyzji o
umorzeniu kar za funkcjonowanie nieczynnej już oczyszczalni ściekow w Bralinie.
08.12.2074 - godz. 77.00 wizyta w Starostwie Powiatowym
10-1 7. 72.2074 - u rl op wy poczy n kowy
75.12.2074 - godz. 9.0O spotkanie z mieszkankq sołectwa Czermin, ktora znalazła się w trudnej
sytuacji życiowej, godz. 1.0.00 - spotkanie ze Starostq Kępińskim, godz. 12.00 - podpisanie aktu
notarialnego u notariusza w Sycowie, godz. 15.00 - spotkanie z sołtysami, godz. 16.00 - sesja
78.1,2.2074 - godz. 11.00 podpisanie aneksu do umowy dot. kanalizacji no ul. Kępińskiej, godz. 72.00
- wizyta w Banku Gospodarstwa Krajowego w Poznoniu
79.12.2074 - Zjazd Wojtow, Burmistrzów, Prezydentów (WOKiSS)
20.12.2014 - sobota godz. 17.00 spotkanie z prezesami OSP z terenu gminy Bralin, godz. 78.00
spotkanie z zawodnikami z sekcji kolarskiej Sokoł Bralin i ich rodzicami
22.12.2014 - godz. 70.00 spotkanie z mieszkankq sołectwa Czermin, godz. 1,6.00 spotkanie z
rodzicami zawodnikow sekcji kolarskiej Sokoł Bralin, godz. 78.00 spotkanie z Radq Sołeckq Sołectwa
Mnichowice
23.72.2014 - godz. 72.00 Nadzwyczajne Walne Zebranie udziałowców Społki lnwestor
29.72.2014 - godz. 73.0O udział w sesji Rady Powiatu

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady
Gminy Bralin

Kazimiera Kupczak przypomnia|a, że rada w celu sprawnego wykonywania zadan powołuje
komisje stałe, określając ich skład osobowy, zakres iprzedmiot działalności. Podczas debaty
przedsesyjnej radni ustalili składy osobowe poszczególnych komisji. Przewodnicząca



zapoznała zebranych z kompetencjami poszczególnych komisji i przedstawiła ich składy
osobowe.
Komisia Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego: Tadeusz lwan, Błazej Sutowicz,
Grzegorz Lemanik, Piotr Pańczuk, Marek Markiewicz.
Komisia Rozwoiu Gospodarczego i Budżetu: Paweł Narękiewicz, Aldona Głąb, Kamil Lenort,
Kazimiera Kupczak, Grzegorz Lemanik, Zofia Garczarek, Jacek Kuropka, Piotr Pańczuk.
Komisia OŚwiatv, Kulturv, Zdrowia. Sportu: Aldona Głąb, Michał Woźniak, Paweł
Narękiewicz, Jacek Kuropka, Marek Markiewicz.
Komisia Ro|nictwa. Gospodarki Wodnei i Ochronv Środowiska: Piotr Twardowski, Michał
Woźniak, Leszek Głąb, Kamil Lenort, Roman Lemanik, Tadeusz lwan.

Przewodnicząca rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia składów
osobowych stałych komisji Rady Gminy Bralin.
Przebieg głosowania,, ,,za" - 1_5 radnych , ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących Się" - 0.

Uchwała nr llll7l2O1,4 zostata przyjęta jednogłośnie,

Ad. 5a Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Przestrzegania
Prawa i Porządku Publicznego
W myŚl Statutu Gminy Bralin rada wybiera przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa i

Porządku Publicznego, który będzie organizować prace komisji iprowadzić jej obrady.
Podczas debaty przedsesyjnej radni zaproponowali dwie kandydatury: Błazeja Sutowicza
oraz Tadeusza lwana,
Przewodnicząca rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru przewodniczącego
Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, gdzie pierwszym zgłoszonym
kandydatem na funkcję przewodniczącego był Błażej Sutowicz.
Przebieg głosowania,. ,,za" - B radnych, ,,przeciw" - 3, ,,wstrzymujących się" - 4.

W tej sytuacji nie głosowano juz nad drugą kandydaturą -Tadeusza lwana.
Uchwała nr lll/8120]_4 została przyjęta. Przewodniczącym Komisji Przestrzegania Prawa i

Porządku Publicznego został radny Błażej Sutowicz.

Ad. 5b Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rozwoju
Gospodarczego i Budżetu

W myŚl Statutu Gminy Bralin rada wybiera przewodniczącego Komisji Rozwoju
Gospodarczego i Budżetu, który będzie organizować prace komisji i prowadzić jej obrady.
Podczas debaty przedsesyjnej radni zaproponowali na tę funkcję Pawła Narękiewicza.
Przewodnicząca rady odczytała treść Uchwały nr llll9l201,4 w sprawie wyboru
przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budzetu i poddała ją pod głosowanie.
Przebieg głosowania: ,,za" - 15 radnych , ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" * 0.
Uchwała nr llll9lżOL4 została przyjęta. Przewodniczącym Komisji Rozwoju Gospodarczego i

Budzetu został radny Paweł Narękiewicz.



Ad. 5c Podjęcie uchwaĘ w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury,
Zdrowia, Sportu

Zgodnie ze Statutem Gminy Bralin rada wybiera przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury,
Zdrowia, Sportu, który będzie organizować prace komisji i prowadzić jej obrady.
Podczas debaty przedsesyjnej radni zaproponowali na tę funkcję Jacka Kuropkę.
Przewodnicząca rady odczytała treść Uchwały nr lll/1,0/żOt4 w sprawie wyboru
przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i poddała ją pod głosowanie.
Przebieg głosowania,. ,,zd" - 14 radnych,,,przeciw" -0,,,wstrzymujących się" - 1_.

Uchwała nr llll10/2014 została przyjęta. Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia,
Sportu został radny Jacek Kuropka,

Ad. 5d Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rolnictwa,
Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska

W trakcie debaty przedsesyjnej radni zaproponowali na funkcję przewodniczącego Komisji
Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska kandydaturę radnego Piotra
Twardowskiego.
Przewodnicząca rady odczytała treść Uchwały nr lll/L1,12014 w sprawie wyboru
przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska. Uchwałę
poddała pod głosowanie.
Przebieg głosowania: ,,za" - 15 radnych , ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Uchwała nr llll1,1,12014 została przyjęta. Przewodniczącym Komisji Rolnictwa, Gospodarki
Wodnej i Ochrony Środowiska został radny Piotr Twardowski.

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej
Wypełniając swój ustawowy obowiązek, Rada Gminy Bralin powołuje Komisję Rewizyjną.
Zadaniem komisji jest kontrola działalności wójta, gminnych jednostek organizacyjnych oraz
jednostek pomocniczych gminy. W skład komisji rewizyjnej weszli przedstawiciele klubów
rad nych.

Podczas debaty przedsesyjnej do pracy w tej komisji zgłosiło się pięcioro radnych: Leszek
Głąb, Zofia Garczarek, Roman Lemanik, Piotr Twardowski i Błażej Sutowicz. Poniewaz
zgodnie z§77.L. Statutu Gminy Bralin Komisja Rewizyjna składa się z czterech członków, tj.:
Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego oraz pozostałych członków w liczbie dwóch,
nalezy przegłosować ostateczny skład komisji, Radna Zofia Garczarek została zgłoszona przez
Klub Radnych ,,Mieszkańcy Gminy Bralin", natomiast Roman Lemanik zgłoszony przez ,,Klub
Radnych Razem dla Gminy Bralin". W związku z tym nalezy przegłosowac trzy pozostałe
kandydatury. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad kandydaturą Leszka Głąba. Przebieg
głosowania: ,,za" - 7 radnych, ,,przeciw" - B, ,,wstrzymujących się" - 0. Następnie
przewodnicząca zarządziła głosowanie nad kandydaturą Piotra Twardowskiego. Przebieg
głosowania:,,za" - 8 radnych, ,,przeciw" - 5,,,wstrzymujących się" - 2. Przebieg głosowania
za kandydaturą radnego Błażeja Sutowicza do komisji rewizyjnej: ,,zd" - B radnych, ,,przeciw"



- 5, ,,wstrzymujących się" - 2, Wobec tego skład Komisji Rewizyjnej stanowić będą: Zofia
Garczarek, Roman Lemanik, Piotr Twardowski i Błażej Sutowicz.
Przewodnicząca rady odczytała treść Uchwały nr lll/L2l201,4 w sprawie powołania Komisji
Rewizyjnej i poddała ją pod głosowanie.
Przebieg głosowania,. ,,zd" - 13 radnych, ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" -ż.
Uchwała nr llll1,ż/2014 została przyjęta.

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodn|czącego Komisji Rewizyjnej
W myśl Statutu Gminy Bralin rada wybiera przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, który
będzie organizować prace komisji i prowadzić jej obrady. W trakcie debaty przedsesyjnej
radni zaproponowali na funkcję przewodniczącego radnego Romana Lemanika,
Przewodnicząca rady odczytała treść Uchwały nr llll1,3l2014 w sprawie wyboru
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i poddała ją pod głosowanie. Przebieg głosowania: ,,za"

- 13 radnych, ,,przeciw" * 0, ,,wstrzymujących się" -2.
Uchwała nr llll1,3/2014 została przyjęta.

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr L/268/ż014 Rady Gminy Bralin z

dnia 11 sierpnia żOt4 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie
działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.

Na podstawie aneksu Nr ]. do umowy pomocy finansowej Nr 0O0B6-6921-UM1500059/13
zmniejsza się kwotę pomocy finansowej ze środków unijnych do wysokości 350 5B2,00 zł.

Kwota ta wynika z wartości umów zawartych przez Gminę w sprawie realizacji
przedsięwzięcia. Pozyczka z BGK na realizację zadania pn.,,Rozbudowa sieci kanalizacji
sanitarnej w miejscowości Bralin" przeznaczona jest na wyprzedzające finansowanie
inwestycji w kwocie odpowiada jącej przyznanej pomocy finansowej, stąd zmiana kwoty tej
pożyczki. Realizacja tego zadania będzie przeprowadzona w 201,4 i 2015 roku, a nie jak
zakładano wcześniej zakończenie zadania w 201,4 roku. Przedłuzenie terminu realizacji jest
konsekwencją koniecznych zmian projektu i pozwolenia na budowę. Zmiana terminu
realizacji została usankcjonowana w aneksie do umowy o pomocy finansowej i zestawieniu
rzeczowo-finansowym stanowiącym załącznik do tej umowy. Rozdział środków pożyczki na
lata201,4 i2015 odpowiada przewidywanym transzom uruchomiania tej pozyczki.

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie uchwałę. Przebieg głosowania,. ,,za" - 1,5

radnych, ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - O.

Uchwała nr lll/1,4l701-4 w sprawie zmiany uchwały Nr L/268/2014 Rady Gminy Bralin z dnia
1-1 sierpnia 201,4 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej została przyjęta
jednogłośnie.



Ad. 9 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bralin na Iata 2OL4-2O22.

Obiaśnienia przyietvch wartości do uchwałv nr lll/15/2014
Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata 201,4-2022 wynikają z:

l. Wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2OL4 rok w zakresie:
a) zwiększenia łącznej kwoty dochodów do kwoty 18 845 842,02 zł

b) zwiększenia dochodów bieżących do kwoty 18 179 13t,53 zł

c) zwiększa się dochody ze sprzedaży majątku do kwoty 382 600,00 zł

d) zwiększenia wydatków ogółem do kwoty 20 317 787,51, zł

e) zwiększenia wydatków bieżących do kwoty 16 963 31,05 zł

f) zmniejszenia wydatków majątkowych do kwoty 3 354 476,46 zł
g) zwiększenia wyniku budżetu do kwoty -1" 471,945,49 zł

h) zmniejszenia przychodów budżetu do kwoty 2259 570,45 zł

i) zmniejszenia rozchodów budżetu do kwoty 787 6ż4,96 zł
j) zwiększenia kwoty długu do kwoty 7 250 01,6,1,6 zł

ll. W załączniku Nr 1 do uchwały wprowadza się następujące zmiany w wierszu roku 2014.
1) w ko|umnie 1 dochody ogółem kwotę 18 764 454,18 zł zastępuje się kwotą 18 845 842,1,8 zł

2) w kolumnie 1.1 dochody bieźące kwotę 1"7 681 809,69 zł zastępuje się kwotą 1,B 179 1,31,,53 zł

3) w kolumnie 1.1.4 dochody z subwencji ogólnej kwotę 5 801 499,00 zł zastępuje się kwotą 5 887 745,00 zł

4)w kolumnie 1.1,5 dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące kwotę 2 778 063,19 zł

zastępuje się kwotą 3 106 879,03 zł
5) w kolumnie ]_.2 dochody majątkowe kwotę 1 O82 644,49 zł zastępuje się kwotę 666 ]10,49 zł
6) w kolumnie 1.2,1dochody ze sprzedaży malątku kwotę 318 900,00 zł zastępuje się kwotę 382 600,00 zł

7) w kolumnie 1.2.2 dochody z tyt. dotacji przeznaczonych na inwestycje kwotę 163744,49 zł zastępuje się

kwotą
2841,1,0,49 zł

8) w kolumnie 2 wydatki ogółem kwotę 19 957 980,67 zł zastępuje się kwotą 20 3I7 787,51, zł

9) w kolumnie 2.1 wydatki bieżące kwotę 16 528 289,Ztzł zastępuje się kwotą 16 963 311,05 zł

10) w kolumnie 2.1,.3 wydatki na obsługę długu kwotę 249 000,00 zł zastępuje się kwotą 229 O00,0O zł

11,) w kolumnie wydatki majątkowe kwotę 3 429 691,,46 zł zastępuje się kwotą 3 354 4]6,46 zI

12) w kolumnie 3 wynik budżetu kwotę 1 193 526,49 zł zastępuje się1 471 945,49 zł

13) w ko|umnie 4 przychody budźetu 2 545 785,Ą5 zł zastępuje się kwotą 2 259 570,45 zł

14) w kolumnie 5 rozchody budżetu kwotę 1 352 258,96 zł zastępuje się kwotą 787 624,96 zł
15) w kolumnie 6 kwota długu kwotę 6 97! 597 ,t6 zł zastępuje się kwotą 7 25O Ot6,1,6 zł (zwiększenie kwoty
długu na koniec 2014 roku wynika z tego iż gmina nie otrzyma środków dotyczących zrealizowanego
przedsięwzięcia pn. Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bralin przy ul. Leśnej iul.
Wrocławskiej, które miały być przeżnaczone na spłatę pożyczek otrzymanych na finansowanie zadań
realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu UE w kwocie 564 634,0O zI orazze zmniejszenia
przychodów wynikających z aneksu umowy zadania pn.,,Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowoŚci
Bralin", gdzie zmniejszono kwotę dofinansowa nia 2014 roku o kwotę 286 2I5,00 zt\

1,6) w kolumnie 8.]_.róznica miedzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi kwotę 1 1,53 520,48 zł

zastępuje się kwotą
1,215 820,48 zt

17) w kolumnie 9.1wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań bez uwzględnienia wyłączeń w
wysokości 8,51% zastępuje się wskaźnikiem 5,38
18) w kolumnie 9.2 wskaźnik planowanej łącznej spłaty po uwzględnieniu wyłączeń w wysokości 5,48%
zastępuje się wskaźnikiem 5,36%
19) w kolumnie 9,5 wskaźnik dochodów bieżących powiększony o dochody ze sprzedaży majątku w wysokości
7,85% zastępuje się wskaźnikiem 8,48%
20)w kolumnie 9.6.1dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań określony w art.243 ustawy po uwzględnieniu
wyłączeń obliczany w oparciu o wykonanie roku poprzedzający pierwszy rok prognozy w wysokości 8,72% bez
zmian
21) w kolumnie 11.1wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczane kwotę 7 978054,80 zł

zastępuje się kwotą 7 935 932,1,4 zł



22) w kolumnie 1,1,2 wydatki związane z funkcjonowaniem organów jst kwotę 2 413 195,50 zł zastępuje sie
kwotą
2 402 656,22 zł

23) w kolumnie 11.3 wydatki objęte limitem kwotę 497 369,54 zł zastępuje się kwotą 767 219,54 zl
24) w kolumnie 11.5 nowe wydatki inwestycyjne kwotę ż 990 134,42 zł zastępuje się kwotą 2 874 916,42 zł
25) w kolumnie1,2.4 wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków o
których mowa W art.5 ust.l pkt 2 i 3 kwotę 1613 181,42 zastępuje się kwotą 14Ąo066,42zI

lll, W załączniku Nr 1do uchwały wprowadza się zmiany dotyczące roku 2015 polegające na:
zwiększeniu dochodów budżetu z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje. Środki dotyczą
zrealizowanego przedsięwzięcia pn. Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bralin przy ul. Leśnej
i ul. Wrocławskiej, umowa p przyznaniu pomocy Nr 00083-6921-UM1500120/10, Wniosek o płatność końcową
środków pomocy finansowej złożono w lipcu br, Po dokonaniu wyjaśnień i uzupełnień trwa weryfikacja
wniosku przez Urząd Marszałkowski. Przekazanie środków zostanie poprzedzone obowiązkowa kontro|ą w
terenie. Mając powyższe na uwadze środki pomocy finansowej zostaną przekazane na rzecz Gminy Bralin w
roku 2015 a nie jak zakładano początkowo w 2014 roku,
Tym samym zwiększono rozchody budżetu Gminy 2015r. w tym spłaty pożyczek otrzymanych na finansowanie
zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu UE o kwotę 564 634,00 zł.
W związku zwprowadzeniem zadania inwestycyjnego pn. "Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w
miejscowości Bralin" jako zadania wieloletniego zwiększono wydatki oraz przychody budżetu gminy z tyt.
zaciągniętych pożyczek na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu UE
o kwotę 1,85 732,00 zł

JednoczeŚnie w dniu 18 grudnia 2014 r podpisano aneks do umowy Nr 00086-6921-UM1500059/13 z dnia 03,
07201,4 r,,gdziezmniejszonokwotędofinansowanieokwotę100483,00zł dokwoty350582,00złstąd
rozchody budżetu gminy 2015 r. z tyt. zaciągniętych pożyczek na finansowanie zadań realizowanych z udziałem
środków pochodzących z budżetu UE zmniejszono o kwotę 100 483,00 zł

lV. W załączniku Nr 1 do uchwały wprowadza się następujące zmiany w latach 2076-2022 polegające na:
W odniesieniu do lat 2016 -2017 uległ zmianie dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań określony w art 243
ustawy po uwzględnieniu ustawowych wyłączeń obliczony w oparciu o plan 3 kwartału roku poprzedzającego
pierwszy rok prognozy
koiumna 9.6 dla 2016 roku 8,32%, dla 2017 roku 6,92%, natomiast dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań
określony w art 243 ustawy po uwzględnieniu ustawowych wyłączeń obliczony w oparciu o wykonanie roku
poprzedzającego pierwszy rok prognozy kolumna 9.6.1 dla 2016 roku 9,16%, d|a 20t7roku 6,92%

V.W załączniku Nr 2 wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej dodaje się nowe
przedsięwzięcie ujęte w wydatkach majątkowych pn. "Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości
Bralin.
Podczas realizacji robót część mieszkańców, których nieruchomości znajdują się na trasie przeb!egu inwestycji
przy ul. Kępińskiej, wycofała zgody związane z wejściem na ich teren iwbudowanie urządzeń technicznych
kanalizacji. Zaszła konieczność wstrzymania robót na tym odcinku, dokonania niezbędnych zmian
projektowych, uzyskania decyzji o zmianie pozwolenia na budowę, Podjęto stosowne działania. Realizacja tego
zadania będzie przeprowadzona w 2014 i 2015 roku. Przedłużenie terminu realizacjijest konsekwencją
koniecznych zmian projektu i pozwolenia na budowę. Zmianę terminu uwzględniono w zawartym aneksie do
umowy o pomocy finansowej z środków unijnych programu PROW,
Łącznenakładyfinansoweoszacowanowwysokości 506 065,00złgdziew201,4r, limitwynosi 268850,00zł
natomiast 2OI5 r.limit wynosi 236 21"5,00 zł

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie uchwałę. Przebieg głosowania: ,,za" - 15
radnych, ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Uchwała nr llll15/ZO]-4 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Bralin na lata 20L4-20ż2 została przyjęta jednogłośnie.



Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok

W budżecie proponuie sie wprowadzenie nastepuiacvch zmian:
strona dochodów:
1. Zmniejszenie planu dochodów budżetu dz.O].0.01010 § 6207 o kwotę 564 634,00 zł dotyczy dotacji ceIowej

w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich, Środki dotyczą zrealizowanego
przedsięwzięcia pn. Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bralin przy ul. Leśnej iul.
Wrocławskiej, umowa p przyznaniu pomocy Nr 00083-6921-UM1500120/10. Wniosek o płatnoŚĆ końcową
środków pomocy finansowej złożono w lipcu br. Po dokonaniu wyjaśnień i uzupełnień trwa weryfikacja
wniosku przez|Jrząd Marszałkowski. Przekazanie środków zostanie poprzedzone obowiązkowa kontrolą w
terenie. Mając powyższe na uwadze środki pomocy finansowe.j zostaną przekazane na rzecz Gminy Bralin w

roku 2015 a nie jak zakładano początkowo w 2014 roku.
Tym samym zmniejsza się rozchody budżetu Gminy Bralin w tym 5płaty pożyczek otrzymanych na finansowanie
zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu UE o kwotę 564634,00 zł § 963
Ponadto zwiększa się budżet gminy o kwotę 5 500,00 zł w tym:

dz.801.80101 § 0870 zwiększenie o kwotę 900,00 zł dochody ze sprzedaży złomowanego pieca w ZS w Nowej
Wsi Książęcej
dz.801.80103 § 0690 zwiększenie o kwotę 3 000,00 zł dochody za realizacje zajęć dodatkowych oddział
przedszkol ny

dz.801.80104 § 0690 zwiększenie o kwotę 1300,00 zł dochody za realizacje zajęć dodatkowych przedszkole
dz,801.80148 § 0970 zwiększenie o kwotę 300,00 zł dochody z tytułu wyszkolenie ucznia stoiówka
przedszkol n a

Strona wydatków:
1.Zmniejszenie planu wydatków dz.010.01010 § 6057 zmniejsza się o kwotę 286215,00 zł dotyczyzadania
inwestycyjnego pn. "Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bralin" zakładano do
przeprowadzenia jako zadanie jednoroczne.
Podczas realizacji robót część mieszkańców, których nieruchomości znajdują się na trasie przebiegu inwestycji
przy ul. Kępińskiej, wycofała zgody związane z wejściem na ich teren iwbudowanie urządzeń technicznych
kanalizacji. Zaszła konieczność wstrzymania robót na tym odcinku, dokonania niezbędnych zmian
projektowych, uzyskania decyzji o zmianie pozwolenia na budowę. Podjęto stosowne działania, Realizacja tego
zadania będzie przeprowadzona w 2014 i2015 roku. Przedłużenieterminu realizacjijest konsekwencją
koniecznych zmian projektu i pozwolenia na budowę. Zmianę terminu uwzględniono w zawartym aneksie do

umowy o pomocy finansowej z środków unijnych programu PROW.

Jednocześnie w dniu 18 grudnia 2014 r podpisano aneks do umowy Nr 00086-6921-UM1500059/13 z dnia 03-

0]-2014r.,gdziezmniejszonokwotędofinansowanieokwotę100483,00zł dokwoty350582,00zł,gdziew
20]"4 roku zostanie zrealizowana kwota ].64 850,00 zł, stąd zmniejszenie o kwotę 28621,5,00 zł (Pozostała

kwota 185 732,00 zostanie zrealizowana w 2015 roku. dokonano stosownych zmian w WPF oraz poprzez
autopoprawkę do projekty budżetu na 2015 r. zadanie zostanie wprowadzone do realizacji w budżecie na 20],5

rok ). Tym samym zmniejsza się przychody budżetu gminy z tyt. zaciągniętych pożyczek na finansowanie zadań
realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu UE o kwotę 286 2l5,0O zl ztego kwotę 185 732,00
to przychody roku 2015.
2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 5 500,00 zł powoduje zwiększenie planu wydatków w zakresie
wynagrodzeń dla nauczycieli dz.801.80101 §4010
3. Ponadto dokonuje się przeniesień pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w tym:
dz,010.01095 § 4210 zmniejsza się o kwotę 2 600,00 zł
dz.010.01095 § 4300 zmniejsza się o kwotę ]"0 000,00 zł

dz,4o0.Ą0002 § 4100 zmniejsza się o kwotę 1, 200,00 zł

dz.400.40002 § 4430 zmniejsza się o kwotę 2 200,00 zł

dz.600.60016 § 42]O zmniejsza się o kwotę 15 000,00 zł

dz.71,0.]1,004 § 4300 zmniejsza się o kwotę 5 900,00 zł

dz.750.75023 § 4010 zmniejsza się o kwotę 16 000,00 zł

dz.75o,750ż3 § 4170 zmniejsza się o kwotę 4 o39,28 zł

dz.750.15023 § 42IO zmniejsza się o kwotę 13 000,00 zł

dz.750.75075 § 4170 zmniejsza się o kwotę 1 500,00 zł

dz.750.]5075 § 4300 zmniejsza się o kwotę 2 000,00 zł



dz.750.75095 § 4100 zmniejsza się o kwotę 6 000,00 zł

dz.754.]54t2 § 3030 zmniejsza się o kwotę 3 240,00 zł

dz,754.7541,2 § 6060 zmniejsza się o kwotę 8 000,00 zł gmina odstąpiła od zakupu defibrylatora AEG - zadanie
inwestycyjne
dz.757.75]02 § 8010 zmniejsza się o kwotę 2 000,00 zł

dz.757.75702 § 8110 zmniejsza się o kwotę 18 000,00 zł

dz.852.85205 § 4300 zmniejsza się o kwotę 1 000,00 zł

dz.900,90004 § 4210 zmniejsza się o kwotę 500,00 zł

dz.900,90004 § 4300 zmniejsza się o kwotę 1 500,00 zł

dz.900.90095 § 421,0 zmniejsza się o kwotę 4 300,00 zł

dz.921.921"05 § 2820 zmniejsza się o kwotę 2 500,00 zł

dz.921",92tO5 § 4300 zmniejsza się o kwotę 3 000,00 zł

dz.921,.92120 § 4300 zmniejsza się o kwotę 5 256,00 zł

Powyższe zmniejszenie planu wydatków przeznacza się na zwiększenie planu wydatków związanych z zakupem

usług urzędu Gminy dz.750 .75023 § 4300 zwiększenie o kwotę 27 0O0,00 zI

zwiększenie planu wydatków dz.801,B0104 § 2310 o kwotę 13 000,00 zł dotacja dla przedszkoli publicznych

zwiększenie planu wydatków dz.801.80101 § 4010 o kwotę 8 995,28 pokrycie wynagrodzeń w związku z
naliczeniem dodatków uzupełniających nauczycieli
zwiększenie planu wydatkow dz,750.75022 § 3030 o kwotę 6 000,00 zł koszty diet dla RG

zwiększenie planu wydatkow dz.750.]5095 § 4610 o kwotę 1000,00 zł koszty postępowania sądowego
zwiększenie planu wydatkow dz.754.754t2 § 4210 o kwotę 1 000,00 zł, § 4300 zwiększenie o kwotę 1 600,00 zł

wydatki związane z zakupem paliwa dla jednostek OSP oraz zakup usług pozostałych dla jednostek OSP, § 4430
zwiększenie o kwotę 640,00 zł dot. ubezpieczenia sam. pożarniczego
zwiększenie planu wydatków dz,900.90001 § 4260 o kwotę 4 500,00 zl zakup energii przepompownia
zwiększenie planu wydatków dz.900.90001 § 4300 o kwotę 25 000,00 złgospodarka Ściekowa

zwiększenie planu wydatków dz.900.90002 § 4300 o kwotę 40 000,00 zł zakup usług gospodarka odpadami
dz,92t.921,09 § 6050 zmniejsza się o kwotę 98 100,00 zł z przeznaczeniem na zwiększenie planu wydatków
dz.921.9żl09 § 6059 o kwotę 98 100,00 zmiana § dotyczy zadania inwestycyjnego pn."Modernizacja i

doposażenie Domów Ludowych zgodnie z projektem " Nowoczesny Dom Ludowy gwarantem zaspokajania

niezbędnych potrzeb mieszkańców iwarunkiem prawidłowego rozwoju społeczeństwa na terenie gminy Bralin"

2. Na podstawie pisma Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bralinie dokonuje się korekty planu finansowego
wydatków w tym:dz.801.80101 § 3240 zmniejsza się o kwotę 260,00 zł

dz.80]..8O101 § 4440 zmniejsza się o kwotę 4 585,51, zł

dz.801.80101 § 4120 zmniejsza się o kwotę 7 000,00 zł

dz.801.80101 § 4300 zmniejsza się o kwotę 18 000,00 zł

dz.801.80101 § 4370 zmniejsza się o kwotę 30,00 zł

dz.801.80101§ 4240 zmniejsza się o kwot e 860,00 zł

dz.801,80101 § 4280 zmniejsza się o kwotę 500,00 zł

dz.801.80101 § 4410 zmniejsza się o kwotę 400,00 zł
dz.801.80101 § 4430 zmniejsza się o kwotę 2 000,00 zł

dz.801.80103 § 3020 zmniejsza się o kwotę 4 000,00 zł

dz.854.85401 § 4010 zmniejsza się o kwotę 6 000,00 zł

dz.854.85401 § 4440 zmniejsza się o kwotę 502,83 zł

dz.801.80101" § 4010 zwiększa się o kwotę 35 504,72 zł

dz.801.80101 § 4260 zwiększa się o kwotę 4 0O0,00 zł
dz.801.80101§ 4350 zwiększa się o kwotę 30,00 zł

dz.80].,80103 § 4440 zwiększa się o kwotę 4 406,ż8 zł
dz.801.80195 § 44440 zwiększa się o kwotę I91,34 zł

Zmiany dotyczą aktualizacji ZFŚS oraz pokrycie zobowiązań związanych z zakupem energii elektrycznej oraz

wynagrodzeń i dodatków uzupełniających.

3. Na podstawie pisma Dyrektora Przedszkola "Kwiaty Polskie " w Bralinie dokonuje się korekty planu

finansowego wydatków w tym:
dz. 801.80104 § 4177 zwiększa się o kwotę 1,8,64 zł

dz.801.80104 § 4017 zmniejsza się o kwotę 18,64 zł

dz.801,80104 § 4119 zwiększa się o kwotę 0,30 zł
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dz.801.80104 § 4t29 zmniejsza się o kwotę 0,20 zt

dz.801,80104 § 4219 zmniejsza się o kwotę o,1,0 zł
Zmiana dotyczy realizacji projektu'Przedszkolaki na start" zgodnie z umową POKL 09.01.01,-30-049lt3/00
dotyczy wypłaty wynagrodzeń
dz.801.80104 § 3020 zmniejsza się o kwotę 2 600,00 zł

dz,801.80104 § 4280 zmniejszenie o kwotę 956,27 zł

dz.801.80104 § 4270 zmniejszenie o kwotę 2 300,00 zł
dz.801.80104 § 4440 zmniejszenie o kwotę 3 979,t4 zł
dz.801.80104 § 4210 zwiększenie o kwotę 2 300,00 zł

dz.801.80148 § ąOrO zwiększenie o kwotę 6 000,00 zł

dz,801.80148 § 4110 zwiększenie o kwotę 1 000,00 zł

dz.801.80195 § 4440 zwiększenie o kwotę 535,41, zł

Zmiany dotyczą aktualizacji odpisu na ZPŚS, zakupu programu do prowadzenia magazynu oraz wypłatę
wynagrodzeń dla pracowników stołówki przedszkolnej.
4. Na podstawie pisma Dyrektora Zespołu Szkół w Nowej Wsi Książęcej dokonuje się korekty planu finansowego
dotyczy pokrycia zobowiązań pochodnych od wynagrodzeń dz,B01,80104 § 4010 zmniejsza się o kwotę 1

000,00 zł natomiast dz,801.80104 § 4110 zwiększa się o kwotę 1000,00 zł,

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie uchwałę. Przebieg głosowania,.,,za" - 15

radnych, ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Uchwała nr lll/L6l2014 w sprawie zmiany uchwały budzetowe j na 2OI4 rok została przyjęta
jednogłośnie.

Przewodnicząca obrad Kazi m iera Kupcza k ogłosiła 5-m in utową przerwę.

Po przerwie. Obradv wznowione o godz. ]-3.20

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin

Przewodnicząca obrad Kazimiera Kupczak odczytała projekt uchwały wniesiony pisemnie na

ręce Przewodniczącej Rady Gminy Bralin i omówiony na debacie przedsesyjnej o
następującej treŚci:

,,... Ustala się miesięczne wynagrodzenie dla Wójta Gminy Bralin składające się z:

1) wynagrodzenia zasadniczego w wysokości 5400,00 zł,

2) dodatku funkcyjnego w wysokości 1700,00 zł,

3) dodatku specjalnego w wysokości 25 %|ącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku

funkcyjnego, co stanowi kwotę I775,0O z|,

4) dodatku za wysługę lat w wysokosclż0% wynagrodzenia zasadniczego, co stanowi
kwotę ].080,00 zł."

Po odczytaniu projektu uchwały zapytała radnych o zdanie.

Głos zabrał Paweł Narękiewicz, ktory w imieniu ,,Klubu Radnych Razem dla Gminy Bralin"
przedstawił ustne stanowisko w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin o
następującej treści:

,,1. wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 4500,00 zł,
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2. dodatek funkcyjny w wysokości 400,00 zł,

3. dodatek specjalny w wysokości 20 % łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku
funkcyjnego, co stanowi kwotę po przeliczeniu 980,00 zł,

4. dodatek za wysługę lat w wysokosci ż0% wynagrodzenia zasadniczego, co stanowi
kwotę 900,00 zł,"

Propozycję wynagrodzenia uzasadnił następująco: ,,proponowane kwoty wynikają z realizacji
naszego programu wyborczego, którego jednym z najważniejszych elementów była
likwidacja etatowego zastępcy wójta. Ponieważ wójt dzieli swe obowiązki z zastępcą wójta,
stąd proponowane wynagrodzenie uznajemy za adekwatne do realizowanych przez wójta
obowiązków".

Głos zabrał radny Tadeusz lwan, który zachowanie klubu radnych nazwał skandalicznyml
gdyż nie mozna obniżać komuś pensji po przepracowaniu przez niego miesiąca. Trzeba byto
pensję ustaliĆ na początku grudnia. Powiedział, ze rozumie, że radni nie chcą podnieść pensji,
ale jeżeli ktoś pełni funkcję i jego zdaniem pełni to dobrze, to nie mozna po przepracowanym
czasie obnizać wynagrodzenia.

Głos zabrał Grzegorz Lemanik, który poprosił o tonowanie emocji. Wie, ze pieniądze zawsze
budzą emocje. Stanowisko klubu jest jasne i czytelnie przedstawione. Trudno jest mu
powiedzieĆ, dlaczego tego problemu nie zauważy|y poprzednie rady, w każdym razie my jako
klub radnych ten problem widzimy i dlatego takie nasze stanowisko.

Głos zabrał sekretarz Zbigniew Łatka. Na początku odwołał się do swojego wystąpienia na
debacie, na której przedstawił propozycje wynagrodzenia wójta, gdzie,,Klub Radnych Razem
dla Gminy Bralin" nie chciał ujawnić swoich stawek. Przedstawił, jak kształtuje się uposazenie
wójta gminy Bralin w porównaniu do włodarzy gmin sąsiednich,

O zabranie gtosu poprosił wójt gminy Roman Wojtysiak. Stanowisko klubu radnych nie
stanowi dla niego jakiegoś istotnego zaskoczenia, poniewaz dochodziły do niego głosy
mieszkańców o chęci podjęcia próby odwołania zastępcy wójta przez radnych z,,Klubu
Radnych Razem dla Gminy Bralin", choć nigdzie nie wyczytał w ich programie o likwidacji
etatu, Etat zastępcy wójta jest wskazany w ustawie o samorządzie gminnym. To osoba, która
sprawuje funkcję zastępcy, ale jednocześnie pracuje i nadzoruje w referacie inwestycji.
Można powiedzieć, ze nie będzie zastępcy wójta, a będzie dwóch następnych pracowników
w referacie. Czy to coŚ da? Chyba nie. Ktoś, kto negocjuje z wykonawcami, ktoś, kto
podejmuje decyzje w sprawie inwestycji z umocowaniem funkcji zastępcy, jest znacznie
bardziej powaznie traktowany niż zwykły pracownik. R. Wojtysiakzłożyl oświadczenie, ze nie
ulega szantażom i nie odwoła zastępcy wójta. Wójt powiedział, ze do wyborów szed| z
konkretnym, jawnym, uchwalonym przez częśc z obecnych tu radnych wynagrodzeniem i

zostat wybrany przez mieszkańców w bezpośrednich wyborach, nie przez,,Klub Radnych
Razem dla Gminy Bralin". Mieszkańcy zaakceptowali jego kandydaturę, wygrał wybory w
pierwszej turze. Jest mu przykro, że klub radnych uzurpuje sobie prawo do tak drastycznych
decyzji, próbując wymusić decyzje personalne w urzędzie. Nie podjęli dyskusji na debacie, bo
chcieli wywołaĆ ją na sesji i teraz toczy się w sposób żenujący. Roman Wojtysiak przytaczając
słowa radnego Lemanika, że pieniądze budzą emocje, dopowiedział, że są sfery, o których
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dżentelmeni publicznie nie rozmawiają, a klub radnych nie podjął takiej rozmowy
niepublicznie.

Grzegorz Lemanik odpowiedział, że klub nie uzurpuje sobie zadnych praw, działa na

podstawie stosownych ustaw. Zapytał sekretarza, czy w innych gminach nie ma inwestycji,
czy tam się nic nie dzieje.

Sekretarz Z. Łatka - od ponad półtora roku w urzędzie jest wakat na wolne stanowisko pracy
w referacie inwestycji. W związku z tym, ze obowiązki te wykonuje zastępca wójta, nie ma

takiej potrzeby, by kogoś dodatkowo zatrudniać.

Przewodnicząca obrad Kazimiera Kupczak
ustalenia wynagrodzenia dla Wojta Gminy
,,przeciw" - 8, ,,wstrzymujących się" - O.

uchwała została odrzucona.

poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie
Bralin, Przebieg głosowania,. ,,za" - 7 radnych,

Ad. 12 Odpowiedź na wniosek z dnia 15 grudnia 20L4 r. radnego gminy Bralin pana
Romana Lemanika

Odpowiedź przygotowaną przez Małgorzatę Krzak, pracownika urzędu gminy ds. ochrony
środowiska, gospodarki komunalnej odczytała na sesji przewodnicząca rady.

W nawiązaniu do zapytania radnego - Pana Romana Lemanika, złożonego podczas sesji Rady Gminy Bralin,
która odbyła się w dniu 15 grudnia 2014 roku wyjaśniam, co następuje:
Zwiększenie częstotliwości odbioru odpadów komunalnych zmieszanych (tzw, mokrych) związane jest ze

wzrostem wydatków ponoszonych za odbieranie itransport odpadów. Zgodnie z obowiązującą umową z dnia
14 czerwca 20t3 r. dotyczącą świadczenia usługi odbioru iwywozu odpadów komunalnych z posesji na terenie
gminy Bralin, wykonawca otrzymuje ryczałtowe wynagrodzenie miesięczne z tytułu realizacji usług objętych
umową. Wskutek zmiany zakresu wykonywanej usługi, szacuje się wzrost miesięcznego wynagrodzenia o

1600,00 zł netto, według poniższego wyliczenia. Na podstawie Kalkulacji ceny złożonej oferty uwzględniajqcej
częstotliwość odbioru i wywozu odpadów komunalnych przez cały 2,|etni okres trwania umowyt sporządzonej
przez pana Józefa Wencla prowadzącego działalność gospodarczą pod nazwą Przedsiębiorstwo Komunalno,
Transportowe,,WENCEL" z siedzibą przy ul. Poznańskiej 9, 63-600 Kępno ustaIono, iż koszt jednostkowy netto
jednego odbioru odpadów niesegregowanych tzw. mokrych, składa.jącego się z czterech kursów wynosi
3 200,00 zł netto (4 kursy * 800,00 zł), Wobec powyższego zwiększenie częstotliwości odbioru ww. odpadów o

sześć kursów rocznie, spowoduje wzrost wydatków o 19 200,00 zł netto rocznie, czyli średnio miesięcznie
1 600,00 zł.

Na pytanie przewodniczącej rady, czy radnego satysfakcjonuje odpowiedź, głos zabral
Roman Lemanik. Zapytał dodatkowo, ile płaci gmina za 1 tonę odpadów na wysypisku i ile
rocznie gmina odprowadza śmieci na wysypisko.

Odpowiedzi udzieliła Małgorzata Krzak. W chwili obecnej płacimy 248,1,0 zł na tonę śmieci
niesegregowanych, a od 1 stycznia 2015 roku będzie podwyżka o kwotę 1,6,77 zł. Średnio
miesięcznie odwozimy ok. 1-00 ton śmieci komunalnych zmieszanych.
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Ad. 13 Wolne głosy i informacje

Sottys Stanislaw Dębski zwrócił się do radnych, żeby się zastanowili, co robią. Gdyż jako

sołtys nie wyobraża sobie, żeby nie było zastępcy wójta, który zawsze słuzy pomocą,

wysłucha i pomoze w załatwieniu spraw bieżących. Pod nieobecność wójta gminy sołtysi

znajdują pomoc u zastępcy wójta.

Z życzeniami noworocznymi do wszystkich obecnych zwrócił się radny powiatowy Zenon

Kasprzak. Zyczył w imieniu swoim i radnego Stanisława Balińskiego wszystkim obecnym duzo

zdrowia, spełnienia marzeń i wszystkiego najlepszego, a radnym i panu wójtowi, by

podejmowali decyzje na korzyść mieszkańców całej gminy, aby tak rządzili, aby wszystkim

żyło się jak najlepiej.

Radny Marek Markiewicz z|ożyl pisemny wniosek o powołanie komisji do spraw opracowania
zmian w statucie gminy oraz statutach sołectw.

Radny Tadeusz lwan przeprosił, że zbyt nerwowo podszedł do sprawy. Powiedział, ze jego

zdaniem coś tu jest nie tak, tak nie mozna pracować, jeśli radni nie chcą dyskutowaĆ na

debacie. W takim razie niepotrzebne było siedzenie 2 godziny, trzeba było jasno okreŚliĆ się

przed debatą, skoro chcą robić sensację na sesji. To jest nieporozumieniem.

Głos zabrał wójt gminy Roman Wojtysiak, który przekazał informację radnym o wyniku

procesu sądowego. Gmina Bralin została pozwana przez jednego z naszych mieszkańców o

słuzebność przesyłu za wodociąg. Mieszkaniec nabył działkę w Chojęcinie, w której została

wbudowana linia wodociągu i wystąpił o odszkodowanie za słuzebność. Sąd naliczył
jednorazową opłatę w wysokości 1200 zł. Wójt zwrócił uwagę radnych, że choĆ kwota nie

jest najwyzsza, to jednak skala tego problemu może okazać się dość powszechna i to moze

spowodować ,,lawinę" pozwań gminy przez mieszkańców, co nie pozostanie bez wpływu na

przyszłoroczny czy następny budżet. Prosił, by radni zastanowili się, czy z kolejnymi pozwami

gmina powinna iść do sądu, czy podpisywac ugodę, Po dyskusji na debacie wójt rozumie, ze

otrzymuje zgodę radnych na złozenie odwołania od wyroku sądu, by sprawdzić, czy wyrok w

sądzie apelacyjnym będzie podobny.

Wójt poinformował takze radnych o piśmie * odpowiedzi na skargę Samorządowego
Kolegium Odwoławczego. Rzecz dotyczy działki pod budowę hali sportowej przy gimnazjum,

Pani wykorzystuje wszystkie mozliwości prawne, by przedłużyć proces przejęcia działki, tym

razem zaskarzyła decyzję SKO. Kolegium odwoławcze wnosi o oddalenie skargi jako

nieuzasadnionej. Utrzymało w mocy decyzję Wójta Gminy Perzów o ustaleniu na wniosek
Gminy Bralin lokalizacji inwestycji celu publicznego polegającego na budowie hali sportowej.
Wójt zwrócit się do radnych, by ustalili komisję do przeprowadzenia działań zmierzających do

zakończenia sporów prawnych z właścicielką.

Radny Marek Markiewicz - zapytał o koszty odwołania od wyroku sądowego.

Roman Wojtysiak - odpowiedzia|, że koszty apelacji nie będą duże, bo wartoŚĆ sporu nie jest

duza. W pierwszej instancji łącznie był to koszt ok. 350O zł" Wójt uważa, ze gmina powinna

skorzystać z apelacji.
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Na koniec Przewodnicząca Rady Gminy Bralin Kazimiera Kupczak z|ożyła wszystkim zyczenia

noworoczne: zdrowia, szczęścia i wszelkiej pomyślności.

Ad. 14 Zamknięcie posiedzenia

Na tym zakończyły się obrady radnych na lll sesji w dniu 30 grudnia 20]_4 roku.
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